
Protokół Nr XLV/24

z XLV nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Siemiatyckiego, która odbyła się w dniu  

12  stycznia  2024r. w Starostwie Powiatowym w Siemiatyczach i trwała od godz. 1200 do 

godz. 1230. 

W sesji uczestniczyło 15 radnych według załączonej listy obecności. Nieobecni byli:radna Irena 

Wysocka oraz Wicestarosta Sylwester Zgierun. Spóźnił się radny Mirosław Jan Angielczyk.

W sesji uczestniczyli również:

1. Agata Androsiuk Sekretarz Powiatu

2. Teresa Kłopotowska Skarbnik Powiatu

3. Ks. Jarosław Rosłon Proboszcz Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Stanisława Biskupa i 

Męczennika w Milejczycach

4. Ks. Radosław Wołosiuk Proboszcz Parafii Prawosławnej pw. Cudownego Zbawiciela w 

Rogawce

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu Siemiatyckiego Henryk 

Boguszewski.

P – kt 1.

Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski otworzył XLV nadzwyczajną sesję VI kadencji Rady

Powiatu Siemiatyckiego. Przewodniczący Rady poinformował, że dzisiejsza sesja zwołana została 

w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym na wniosek Zarządu Powiatu, pisemny 

wniosek o zwołanie sesji wpłynął na jego ręce w dniu 9 stycznia 2024r. 

Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski serdecznie powitał państwa radnych, Starostę, 

członków Zarządu, Wiceprzewodniczącego Rady, Skarbnik Powiatu Panią Teresę Kłopotowską, 

Sekretarz Powiatu Panią Agatę Androsiuk oraz Panią Elżbietę Malinowską inspektor ds obsługi 

Rady i Pana Radosława Jaszczołta informatyka. 

Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski serdecznie powitał ks. Radosława Wołosiuka 

Proboszcza Parafii Prawosławnej pw. Cudownego Zbawiciela w Rogawce.

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że w dzisiejszej sesji  uczestniczy 

14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i  podejmować prawomocne 

uchwały. 

P – kt 2.

Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski przypomniał, że porządek obrad państwo radni 

otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Czy w sprawie porządku obrad sesji zwołanej 

w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym ktoś  zechce zabrać głos? 

Propozycje zmiany porządku obrad nie zostały zgłoszone.

Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski poinformował, że sesja będzie przebiegała zgodnie z 

porządkiem obrad, który państwo radni otrzymali. 

Porządek obrad XLV nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Siemiatyckiego:
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1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Podjęcie uchwał w sprawach:

a)  zmian w Uchwale Nr XLIV/311/23 Rady Powiatu Siemiatyckiego z dnia 22 grudnia 2023 r. w

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Siemiatyckiego na lata 

2024 – 2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 – 2032;

b)  zmian w Uchwale Nr XLIV/312/23 Rady Powiatu Siemiatyckiego z dnia 22 grudnia 2023 r. w

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Siemiatyckiego na 2024 rok;

c)  przyznania w 2024 r. dotacji celowej z budżetu powiatu siemiatyckiego na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków z dofinansowaniem z 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – edycja druga.

4. Zamknięcie obrad.

P – kt 3.

Pierwszy projekt uchwały dotyczył zmian w Uchwale Nr XLIV/311/23 Rady Powiatu Siemiatyckiego

z dnia 22 grudnia 2023     r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Siemiatyckiego na lata 2024 – 2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 

– 2032.

Głos zabrała Skarbnik Powiatu Teresa Kłopotowska, która poinformowała, że zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej obejmują 2024 rok. Są to zwiększenia dochodów i wydatków w 

poszczególnych kategoriach zgodnie ze zmianami ujętymi w budżecie na 2024 rok. Nie ulega 

zmianie deficyt budżetu, natomiast w zakresie realizowanych przedsięwzięć wprowadza się 

również zmiany. Wynika to z faktu, że w projekcie na 2024 rok były wprowadzone zadania 

inwestycyjne w oparciu o wartości szacunkowe natomiast po przetargach kwoty te uległy zmianie i 

teraz w WPF-ie na 2024 rok należy je uaktualnić. 

Zwiększa się wydatki majątkowe na zadania:

• „Przebudowa drogi powiatowej na odcinku od miejscowości Grabarka  do drogi powiatowej 

nr 1771B Borysowszczyzna, jest to 6 edycja Polskiego Ładu, zwiększa się o 350.228,32 zł,

• zwiększa się nakłady na drogę również w ramach 6 edycji Polskiego Ładu      „Przebudowa 

odcinków dróg powiatowych na terenie  gminy  Nurzec Stacja”  o 165.599 zł, 

• wprowadza się również do WPF zadania, które nie zostały zrealizowane do końca 2023 

roku, 2024 rok jest to końcowy termin realizacji. Zwiększa się o 2.991.066,43 zł, na 

rozbudowę drogi powiatowej  na odcinku Nurczyk – Żerczyce

• wprowadza się przebudowę drogi powiatowej na odcinku ul. T. Kościuszki w 

Siemiatyczach” – etap  końcowy tj.  6.043.909,40 zł

• wprowadza się opracowanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi  od 

miejscowości Grabarka  do drogi powiatowej nr 1771B  Borysowszczyzna  – dokumentacja 
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techniczna jest na kwotę 174.352,50 zł,

• dokumentacja techniczna na przebudowę drogi na odcinku Rogawka – Krupice  – 59.901zł,

• dokumentacja techniczna na przebudowę drogi powiatowej Wilanowo –Telatycze - 

98.596,80 zł,

• dokumentacja techniczna na przebudowę drogi od drogi powiatowej nr 1710B Makarki do 

drogi gminnej – 48.437,40 zł.

Zmniejsza się  wydatki majątkowe  na zadania:

• budowa chodnika w miejscowości Wierzchuca  Nagórna o kwotę 146.372,16 zł,

• budowa chodnika w Grodzisku  - kwota zmniejszenia jest to 163.421,16 zł.

• Budowa chodnika w miejscowości Perlejewo” – 47.003,31 zł,

• zmniejsza się nakłady na przebudowę drogi powiatowej na odcinku od miejscowości 

Grabarka  do drogi powiatowej nr  1771B  Borysowszczyzna  jest to 8 edycja Polskiego 

Ładu, zmniejsza się o  224.915,63 zł,

• przebudowa odcinka drogi powiatowej w miejscowości Czaje – zmniejszenie o 576.311,39 

zł,

• przebudowa drogi  powiatowej na odcinku Smarklice - Ostrożany” – 953.545,47 zł

Skarbnik Teresa Kłopotowska poinformowała, że  wprowadza się zadanie: „Budowa ścieżki pieszo-

rowerowej i chodnika na odcinku Perlejewo – Granne” -  jest to kwota  3.588.180,62 zł.

Tyle zmian jeśli chodzi o WPF.

Radny Mikołaj Żabiński poinformował, że niepokoi społeczeństwo Siemiatycz przedłużająca się 

naprawa ulicy Kościuszki m. in.  na odcinku przepływu ropociągu Adamowo – Płock, tam zostało 

wstrzymane, czy nie dało się tego uniknąć w planowaniu, w tworzeniu dokumentacji aby jednym 

ciągiem można było to zrobić i  ta końcówka bliżej ronda, kiedy zostanie to wykonane?

Kolejna sprawa: czy została podpisana umowa na wykonanie przebudowy drogi Rogawka – 

Krupice? Radny Mikołaj Żabiński poinformował, że mieszkańcy okolic i  Rogawki i Krupic pytali go, 

że słyszeli że niby ta inwestycja zostanie wstrzymana przez jakiś czas.

Starosta Marek Bobel poinformował, że jeśli chodzi i ulicę Kościuszki termin ukończenia był we 

wrześniu, firma robi, robi, kiedy skończy – Starosta stwierdził że nie wie. Kary są naliczone w 

maksymalnej wysokości ponad 2 mln zł., firma wie o tym, że kwota z faktury będzie pomniejszona 

ale niestety „bazgrze się” z tą budową i my nie mamy na to większego wpływu. Na szczęście jest 

to budowane ze środków Polskiego Ładu więc o tyle  jest dobrze, że termin rozliczenia nie był to 

31 grudnia 2023r. bo wtedy mielibyśmy olbrzymi problem finansowy. Ten termin w Polskim Ładzie 

można przesunąć więc rozliczenie będzie w roku 2024. Starosta wyraził nadzieję, że czerwiec to 

będzie termin, kiedy  firma wreszcie się upora z tym zadaniem bo też nam na tym zależy, cały czas

naciskamy ale efekt jaki jest – każdy z nas widzi. Była ona w systemie „zaprojektuj i wybuduj” więc 

po naszej stronie  nie ma żadnego opóźnienia, nie ma żadnej możliwości wpływu na to więc 
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projekt i wykonanie jest to firma, która wygrała przetarg, ona za to wszystko odpowiada.

Co do drugiego pytania, dotyczącego drogi Rogawka – Krupice Starosta Marek Bobel przypomniał,

że jak wielokrotnie informował projekt jest na ukończeniu, niestety na tą drogę nie uzyskaliśmy 

dofinansowania z Rządowego Programu Rozwoju Dróg ale zobaczymy czy te projekty będą 

realizowane w roku 2024 przez nowy rząd, jeśli będą to oczywiście złożymy ponownie wniosek o 

dofinansowanie tej drogi. Starosta podkreślił że wie, że ta droga jest w złym stanie ale żadne 

nakładki tam nic nie dadzą, droga ta musi być generalnie przebudowana i tak jest w projekcie ale 

koszt przebudowy tej drogi jest to ponad 8 mln zł. , nie ma takich wolnych środków w budżecie 

Powiatu Siemiatyckiego   żeby tylko z własnych źródeł, bez wsparcia centralnego można było tą 

drogę zrobić. Starosta Marek Bobel podkreślił, że nikt nie odstępuje od budowy tej drogi tylko na 

razie nie ma ona dofinansowania więc jeśli będzie możliwość dofinansowania z innych źródeł to do

realizacji tej drogi oczywiście przystąpimy. Jest duży odcinek drogi Siemiatycze – Rogawka – 

Korzeniówka, na który przetarg został rozstrzygnięty i ta droga będzie zbudowana w roku 2024 - 

2025 w cyklu 2-letnim, jest to ponad 8 km drogi w tej samej części Gminy Siemiatycze. Nie 

wszystkie drogi i nie wszystkie składane wnioski przechodzą bo i tak inwestycji jest mnóstwo, 

przystępujemy za chwilę do nowych zadań, które są zaplanowane w budżecie Powiatu 

Siemiatyckiego na 2024 rok. Starosta Marek Bobel stwierdził, że trudno mu w tej chwili powiedzieć,

czy w 2024 roku droga Krupice – Rogawka będzie zrobiona bo to zależy od dofinansowania 

zewnętrznego. Nie ma środków w kwocie 8 mln zł. po to, żeby przeznaczyć na budowę tej drogi z 

własnych źródeł. Musimy uzbroić się w cierpliwość i czekać.

W czasie wypowiedzi Starosty na salę obrad przybył radny Mirosław Jan Angielczyk.

Radny Mikołaj Żabiński stwierdził, że jest to wyczerpująca odpowiedź aczkolwiek nie w pełni 

zadowalająca.

Starosta Marek Bobel stwierdził, że również chciałby, aby ulica Kościuszki była już zrobiona, 

kosztuje nas to dużo energii ale niestety, w wyniku przetargu trafi się taka a nie inna firma. Można 

zapytać wójtów, którzy mają z tą firmą do czynienia na terenie swoich samorządów, wszędzie jest 

ten sam problem, firma ta płaci kary umowne, prowadzi tak dziwną  politykę, że zapłaci kary 

umowne a opóźnia się w praktycznie każdej budowie. 

Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski powitał przybyłego na salę obrad ks.  Jarosława 

Rosłona Proboszcza Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Stanisława Biskupa i Męczennika w 

Milejczycach.

Przewodniczący Rady powitał również przybyłego na salę obrad radnego Mirosława Angielczyka.

Radny Mirosław Angielczyk przeprosił za spóźnienie, powodem była kolizja na drodze.

Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski poinformował, że Rada będzie obradowała w 15-

osobowym składzie.

Radny Mariusz Pyzowski poprosił o informację odnośnie zwiększenia nakładów na drogi, które 

pani Skarbnik przedstawiła na początku, z czego to wynika? Czy tak jest po przetargu?
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Skarbnik Powiatu Teresa Kłopotowska poinformowała, że zmiany w budżecie powiatu jest to 

urealnienie kwot inwestycji drogowych po przetargach. Skarbnik Powiatu zaznaczyła, że część 

omówiła przy omawianiu przedsięwzięć natomiast wprowadza się dodatkowo inwestycje:

• przebudowa drogi Anusin – Olendry w wysokości 1.700.000 zł. jest to kwota przed 

przetargiem, w planach z dofinansowaniem Gminy Siemiatycze

• wprowadza się również opracowanie dokumentacji technicznej na drogę Aleksandrowo – 

Biszewo – Malinowo 150.000 zł przy dofinansowaniu gminy i dokumentację techniczną na 

drogę Wyczółki – granica państwa w wysokości 35.000 zł.

• dodatkowo wprowadza się wydatki na usługę przygotowania i przeprowadzenia dwóch 

postępowań przetargowych na budowę przeprawy mostowej jest to kwota 87.640 zł.

• zwiększa się wydatki na budowę obiektów sportowych  po przetargu o 554.310,73 zł. tu 

dokonuje się przeniesienia z jednego rozdziału do drugiego 

• wprowadza się dodatkowo dotację dla SP ZOZ w wysokości 40.000 zł. na zakup 

tomometru bezkontaktowego z pschometrem.

• wprowadza się dodatkowe zadanie „Opracowanie dokumentacji technicznej na 

przebudowę internatu przy Zespole Szkół Rolniczych w Ostrożanach”, jest to kwota 

150.000 zł.

• dodatkowo wprowadza się środki w wysokości 300.000 zł. na  zakwaterowanie ludności 

uchodźczej  z terenu Ukrainy, jest to zadanie zlecone

• dokonuje się przeniesień w Starostwie Powiatowym między paragrafami i dokonuje się 

przeniesień w Zespole Szkół Rolniczych w Ostrożanach.

Skarbnik Powiatu Teresa Kłopotowska poinformowała, że jeśli chodzi o rozliczenie dróg, które 

wcześniej przedstawiała w wykazie przedsięwzięć, wydatki na drogi, które ujęte są w tej uchwale 

jest to wydatek w wysokości 13.293.702,35 zł. 

Starosta Marek Bobel poinformował, że projekt tych dróg, które pani Skarbnik wymieniła są 

dofinansowane też przez gminy, droga Makarki – Biszewo – Malinowo jest to droga, która 

przebiega przez dwie gminy: Gminę Dziadkowice i Gminę Grodzisk, solidarnie finansujemy to z 

wójtami tych obu gmin w kwocie 50:50, my całość zadania 50% a oni na swoich odcinkach po 

50%. Druga droga ta, która jest  zgłoszona do projektu budżetu jest to odcinek trzystu 

kilkudziesięciu metrów od Granicy Państwa w Wyczółkach – ona też będzie finansowana  w 

kooperacji z Gminą Nurzec Stacja więc odcinek bodajże 380m będzie zaprojektowany w miarę 

szybko i być może uda się wykonać w tym roku, zobaczymy jak będzie geodezyjnie, czy mieści się

w pasie drogowym, czy trzeba będzie robić podziały, tego jeszcze nie wiemy. Chcemy to 

zrealizować w miarę szybko. 

Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski poddał projekty uchwał pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XLIV/311/23 Rady Powiatu Siemiatyckiego 
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z dnia 22 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Siemiatyckiego na lata 2024 – 2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 

– 2032 głosowało 15 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała podjęta została przy 15 głosach „za”, głosów 

„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było.

Uchwała Nr XLV/316/24 – w załączeniu do protokołu.

Protokół głosowania jawnego w sprawie zmian w Uchwale Nr XLIV/311/23 Rady Powiatu 

Siemiatyckiego z dnia 22 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Siemiatyckiego na lata 2024 – 2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 

lata 2024 – 2032 – w załączeniu do protokołu.

Kolejny projekt uchwały dotyczył zmian w Uchwale Nr XLIV/312/23 Rady Powiatu Siemiatyckiego z

dnia 22 grudnia 2023     r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Siemiatyckiego na 2024 rok.

Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Za podjęciem uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XLIV/312/23 Rady Powiatu Siemiatyckiego 

z dnia 22 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Siemiatyckiego na 2024 rok 

głosowało 15 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała podjęta została przy 15 głosach „za”, głosów 

„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Uchwała Nr XLV/317/24 – w załączeniu do protokołu.

Protokół głosowania jawnego w sprawie zmian w Uchwale Nr XLIV/312/23 Rady Powiatu 

Siemiatyckiego z dnia 22 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Siemiatyckiego 

na 2024 rok stanowi załącznik do protokołu.

Kolejny projekt uchwały dotyczył przyznania w 2024 r. dotacji celowej z budżetu powiatu 

siemiatyckiego na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków 

z     dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – edycja druga.

Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski poprosił o zabranie głosu Sekretarz Powiatu Agatę 

Androsiuk.

Sekretarz Powiatu Agata Androsiuk poinformowała, że jeszcze w tamtym roku w wyniku 

konkursu z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków edycja II Zarząd Powiatu ogłosił nabór 

wniosków na udzielenie dotacji w tym zakresie. W wyniku konkursu wpłynęły dwie oferty, obie 

oferty otrzymały pozytywną opinię komisji i po uchwaleniu budżetu na 2024 rok Zarząd Powiatu 

Siemiatyckiego rekomendował oba wnioski o udzielenie dotacji. Pierwszy wniosek dotyczy Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Stanisława Biskupa i Męczennika w Milejczycach, kwota dotacji to 

500.048,95 zł. w tym  z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – 490.047,97 zł. Druga parafia

to Parafia Prawosławna pw. „Cudownego Zbawiciela” w Rogawce, będzie to remont cerkwi, remont

będzie kosztował 124.316,87 zł. w tym z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – 121.830,53
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zł. 

Starosta Marek Bobel poinformował, że 2 % dokłada Powiat Siemiatycki do jednej i drugiej dotacji

więc kościół i cerkiew będą remontowane przy udziale Państwa plus samorządu powiatowego. 

Starosta Marek Bobel poprosił Sekretarz Powiatu Agatę Androsiuk o przedstawienie informacji 

dotyczącej I edycji, w jakiej jesteśmy fazie udzielonych dotacji, dwa zadania są wykonane,  jak 

wygląda sytuacja?

Sekretarz Powiatu Agata Androsiuk poinformowała, że w I edycji dofinansowanie otrzymały 3 

projekty: Parafia Wniebowzięcia w Siemiatyczach, projekt ten jest w fazie realizacji, jego 

zakończenie nastąpi w tym roku. Dwa pozostałe projekty: Parafia św. Stanisława w Milejczycach 

oraz kapliczka w Miłkowicach Maćkach zostały zakończone w zeszłym roku. Kapliczka był to 

mniejszy projekt został zakończony, rozliczony i również rozliczone zostały środki z Polskiego 

Ładu. Jeżeli chodzi o parafię w Milejczycach projekt został zrealizowany zgodnie z umową, 

rozliczony jeżeli chodzi o środki powiatu, czekamy na zwrot środków z Polskiego Ładu, który 

nastąpi prawdopodobnie 15 stycznia.

Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Za podjęciem uchwały w sprawie przyznania w 2024 r. dotacji celowej z budżetu powiatu 

siemiatyckiego na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków 

z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – edycja druga głosowało 15 

radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała podjęta została przy 15 głosach „za”, głosów 

„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było.

Uchwała Nr XLV/318/24 – w załączeniu do protokołu.

Protokół głosowania jawnego w sprawie przyznania w 2024 r. dotacji celowej z budżetu powiatu 

siemiatyckiego na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków 

z dofinansowaniem z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – edycja druga stanowi 

załącznik do protokołu.

P – kt 4.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Henryk Boguszewski 

podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady XLV  nadzwyczajnej  sesji Rady Powiatu 

Siemiatyckiego.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

PRZEWODNICZĄCY  RADY

Henryk Boguszewski 

Protokołowała:  Elżbieta Malinowska 
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